

认识课业、默书及评估的作用



课业能够帮助：



学生

- 🎯 巩固所学，加深对课题的理解，了解自己的学习进度及难点；
- 🎯 激发学习兴趣和动机，为学习新课题作准备；
- 🎯 启发思考，培养好奇心及积极、主动探索日常生活问题的态度；及
- 🎯 应用所学，延展学习，建立自信及培养自主学习能力。



教师

- 🎯 评估学生在知识、技能、价值观和态度各方面的表现；
- 🎯 找出学生在学习上的困难和可改善之处，提供适时回馈；及
- 🎯 回馈课程的规划与实施。



家长

- 🎯 了解学校课程的要求、子女的学习进度和特质，从而与学校作出配合。

默书能够帮助：



学生

- 🎯 巩固聆听技巧；及
- 🎯 注意英文字母和发音的关系。



教师及家长

- 🎯 了解学生在字词发音和串字方面的情况，从而给予适当指导。

评估能够帮助：



学生

- 🎯 了解自己的学习进度，调整学习策略，改善学习。



教师

- 🎯 整合和分析评估数据，掌握学生学习需要和学习难点；
- 🎯 优化学校课程及学与教策略；及
- 🎯 协助学生在知识、技能、价值观和态度上得到均衡发展。



家长

- 🎯 了解子女的学习情况，适当运用教师的回馈和建议，改善学习。

Understanding the Functions of Assignments, Dictation and Assessment



Assignments can help:



students

- consolidate and deepen their learning, and understand their learning progress and difficulties;
- stimulate their learning interest and motivation, and prepare for learning new topics;
- inspire their thinking, cultivate their sense of curiosity, and encourage them to explore daily problems actively; and
- apply and extend their learning, build self-confidence and foster self-directed learning capabilities.



teachers

- assess students' performance in the aspects of knowledge, skills, values and attitudes;
- identify their learning difficulties and areas for improvement, and provide them with timely feedback; and
- refine the planning and implementation of the school curriculum.



parents

- understand the requirements of the school curriculum, the learning progress and attributes of their children so as to facilitate their collaboration with the school.

Dictation can help:



students

- consolidate their listening skills; and
- pay attention to letter-sound relationships.



teachers and parents

- understand students' grasp of pronunciation and spelling, and provide appropriate support.

Assessment can help:



students

- understand their learning progress, adjust learning strategies and improve learning.



teachers

- identify students' learning needs and difficulties by collating and analysing assessment data;
- refine the school curriculum and learning and teaching strategies; and
- facilitate students' balanced development of knowledge, skills, values and attitudes.



parents

- understand their children's learning performance, make appropriate use of the feedback and suggestions from teachers to improve their children's learning.